



Oral statement of the 9th session of the Forum on Minority Issues

The Situation of Minorities in the World

Mr President,

Religious extremism, whether in Christianity, Islam, Buddhism, or any other religion, always causes acts of barbarism. The influence of the religious theory of "just war" in American diplomacy during the 2003 invasion of Iraq, the emergence of the ISIL phenomenon in Iraq and Syria, the Buddhist fundamentalism against the Muslim minority in Iraq and the Rohingyas in Burma, illustrate the danger inherent in extremist religious ideas. It is the people belonging to religious minorities who are naturally the most vulnerable to this type of extremism.

The intervention of states supporting minorities with whom they share the same religious belief usually only fuels the fire of war in which these same minorities are forgotten.

The current situation of ethno-religious minorities in Iraq and Syria is more worrying than ever. The genocide against the Yezidis, the Catholic and Chaldean Christians, the Shiite and Sunni Muslims, the Kurds and the Turcomans by ISIL, requires a rapid and decisive response from the international community.

Our Organization wishes to propose to the Forum to conduct in-depth studies on the origins of religious fundamentalism. In order to prevent any act of violence against ethno-religious minorities, and to prevent the emergence of another ISIL in the future, it seems necessary to us to address this phenomenon in its various sociological, economic aspects, geopolitical and political. In order to neutralize its ideological development.

Thank you, Mr. Chairman.



Déclaration orale de la 9^{ème} session du Forum sur les questions relatives aux minorités

La Situation des minorités au Monde

Monsieur le président,

L'extrémisme religieux, que ce soit dans le christianisme, dans l'islam, dans le bouddhisme, ou dans toute autre religion provoque toujours des actes de barbarie. L'influence de la théorie religieuse de la "guerre juste" dans la diplomatie américaine lors de l'invasion de l'Irak en 2003, l'émergence du phénomène de ISIL en Irak et en Syrie et le fondamentalisme bouddhiste contre la minorité musulmane des Rohingyas en Birmanie, illustrent le danger inhérent aux idées religieuses extrémistes. Ce sont les personnes appartenant aux minorités religieuses qui sont naturellement les plus menacées face à ce genre d'extrémisme.

L'intervention des États pour soutenir les minorités avec qui ils partagent la même croyance religieuse, ne fait généralement qu'alimenter le feu de la guerre dans laquelle ces mêmes minorités sont oubliées.

La situation actuelle des minorités ethno-religieuses en Irak et en Syrie est plus que jamais préoccupante. Le génocide contre les Yézidis, les chrétiens catholiques et chaldéens, les musulmans chiïtes et sunnites, les kurdes et les Turcomans par ISIL, requière une réponse rapide et décisive de la part de la communauté internationale.

Notre Organisation tient à proposer au Forum de mener des études approfondies sur les origines du fondamentalisme religieux. En effet, en vue d'empêcher tout acte de violence contre les minorités ethno-religieuses, et de prévenir l'apparition d'un autre ISIL dans le futur, il nous semble nécessaire d'aborder ce phénomène sous ses différents aspects sociologique, économique, géopolitique et politique. Afin d'en neutraliser le développement idéologique.

Je vous remercie Monsieur le président.